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Geachte Raadsleden, 

Enkele jaren geleden is een start gemaakt met het plaatsen van ondergrondse afvalcontainers, 

waaronder in het postcodegebied van ondergetekende. Als enkele van de doelen van het plaatsen 

van ondergrondse containers werd genoemd; het voorkomen van afvalophoping op straat, alsmede 

de daaraan gekoppelde meeuwenoverlast. 

Hoewel deze containers in de eerste instantie een uitkomst bleken, lijkt het oorspronkelijk doel van 

de plaatsingen zichzelf voorbij te schieten. In de praktijk is de afvaloverlast niet verminderd, om de 

reden dat niet iedere buurtbewoner zich conformeert aan het gebruik van deze containers. 

Ondergetekende moet wekelijks constateren dat er huisvuil naast de container wordt geplaatst. Dit 

lijkt een aantal oorzaken te hebben. 

De containers zijn relatief klein. Dit heeft Spaarnelanden opgelost door twee containers dicht bij 

elkaar te plaatsen. Bewoners hebben na plaatsing eenmalig een brief ontvangen waarin wordt 

vermeld bij welke container zij met hun afvalpas terecht kunnen. En hier gaat het mis. 

In de rondom liggende buurt staan veel woningen die, al dan niet, tijdelijk worden verhuurd aan 

diverse anderstalige groepen. Deze zijn vaak niet op de hoogte van het feit dat zij met hun afvalpas 

bij meerdere containers terecht kunnen. Dit betekent dat, indien een container vol is, er huis – of 

zelfs grofvuil naast de container wordt geplaatst. Bij de container zelf is geen enkele aanwijzing 

zichtbaar dat de betreffende bewoner ook bij de nabij gelegen container terecht kan, noch wordt er 

aangegeven wat de consequenties kunnen zijn van het illegaal neerzetten van afval. En dan spreek ik 

nog niet over bewoners die hun pas niet meer hebben of gewoon niet gebruiken. Helaas gebeurt 

plaatsing in deze gevallen vaak op tijdstippen dat de gemiddelde buurtbewoner al op bed ligt. 

 

In het verlengende van dit laatste lijkt er een rol voor ‘Handhaving’ te zijn. Echter, helaas moet ik hier 

constateren dat deze rol in de prakijk feitelijk nihil is. Een melding bij ‘Handhaving’ wordt afgedaan 

met een standaard e-mail, waarin wordt aangegeven dat ‘de melding is ontvangen’ en ‘wordt 

neergelegd bij ‘Spaarnelanden’ voor verdere afhandeling’. Wellicht is het een idee om eens af te 

kijken bij de collega’s in Amsterdam, die bij een melding onmiddellijk overgaan tot een onderzoek 

van het afval om een eventuele pleger te kunnen traceren. Helaas is mijn ervaring met ‘Handhaving’ 

dat deze bij het constateren van een illegaal geplaatste en door meeuwen aangetaste afvalzak 

simpelweg een nieuwe zak over de kapotte plaatsten en vervolgens hun weg vervolgden.  

Afvalbedrijf ‘Spaarnelanden’ is bij melding relatief snel om het afval op te ruimen, maar uiteindelijk is 

dit niets anders dan symptoombestrijding. Wekelijks wordt er door ondergetekende bij 

Spaarnelanden gemeld omdat er veel huisvuil naast de container wordt geplaatst en de meeuwen 

zich, logischerwijs, hieraan tegoed doen.  

Onlangs mochten wij een folder van de Gemeente Haarlem ontvangen, met de boodschap vooral 

maar te melden in gevallen van (afval) overlast. Gezien het bovenstaande is het niet vreemd dat 



bewoners niet meer melden, omdat zij de impressie hebben dat ‘ het toch geen zin heeft’. Dit is 

natuurlijk een ongewenste gang van zaken! 

Wellicht kan de Raad zich buigen over de volgende oplossingen / adviezen: 

- Geef op de containers in twee talen aan waar zich de dichtstbijzijnde container bevindt 

indien een der twee vol is. Geef ook aan wat de consequenties zijn van het illegaal plaatsen 

van afval; 

- Een intensievere en doelgerichtere rol voor ‘Handhaving’. Meer surveillance en ook werkelijk  

mensen aanspreken en beboeten na afval te hebben doorzocht; 

- Meer communicatie over het gebruik van de containers en de afvalpas d.m.v. brieven op het 

huisadres in meer talen. 

 

Hoewel er altijd mensen door de “mazen” zullen glippen, denk ik dat bovenstaande maatregelen 

wellicht een functionele bijdragen zullen leveren aan het probleem en ik wil de Gemeenteraad bij 

deze dan ook verzoeken om het bovenstaande nader te onderzoeken, teneinde een structurele 

oplossing aan het probleem te kunnen leveren. 

 

Hoogachtend, 

 

Daniël Majoor 

 

 


